
 

                     Izvještaj za Radnu grupu srčana insuficijencija UkuBiH 

 

Krajem  2018 tj.  Od 2019 godine sam izbrana zvanično za  predsjednicu Radne grupe za srčanu 

insuficijenciju (SI) u Udruženju kardiologa u BiH (UKBIH), nakon što je radnom grupom 

poredjsedavoa prof dr Fahir Baraković. 

Svake godine prisustvujem interaktivnim sastancima nacionalih predstavnika za SI koje oragnizira  

HFA i na kojem se razmatra učešće u registrima i projektima zemalja koje organizuje HFA, a koji su 

se za vrijeme pandemije COVID-19 vršili online putem zooma. Pandemija Covid -19 je djelomično 

omela tj smanjila aktivnosti radne grupe (RG), ali su se osnovni sastanci preko zooma i nastavak 

sudjelovanjim u registrima ipak vršili.  Posljedni sastank uživo je bio  u novembru 2022 je  u Nici 

kada smo dogovorili učešće RG u "Peptides for life" studiji i razgovarali o  tzv. QCC Centrima, a  

uskoroo je planiran novi sastanak u Bukureštu. Takođe RG za SI svake  godine organizuje različite 

manifestacije povodom širenja svjesnosti javnosti o značaju SI, te napravimo poster koji se nalazi 

na zvaničnoj web stranici HFA i koji bude prezentiran na HFA kongresu godišnje zajedno sa 

aktivnostima RG, za šta smo dobili pohvale. Ove godine smo aktivnosti i medijski propratili s 

ciljem širenja svijesti javnosti o značaju rane detekcije i liječenja SI,  a kao predsjednica RG lično 

sam 2022 izdala i knjigu"Srčana insuficijencija" koja sadrži edukativni materijal  kako za 

kardiologe tako i za pacijente i članove porodice.  

Radna grupa za srčanu insufcijenicju UKuBIH je u 2 navrata uzela učešće  u Evropskom Atlasu 

srčane insuficijencije  "HFA atlas" čije drugo izdanje treba da ugleda svjetlo dana.  

Dobitnica sam  zlatne medalje Evropskog udruženja za srčanu insuficijenciju (HFA) za doprinos i 

učešće u projektu Evropski Atlas srčane insuficijencije 2019 godine. Iste godine u junu  je Radna 

grupa za SI UkuBIH organizovala simpozij "Srčana slabost" u Tešnju (tu sam bila član 

organizacionog odbora). Dobitnica sam zahvalnice UKBiH za organizaciju Kardiološkog kongresa 

2022 godine na kojem je radna grupa za SI sa mnom na čelu organizovala sesiju za što sam dobila i 

zahvalnicu za organizaciju i doprinos UKuBiH. Od 2020 godine "fellow" Evropskog udruženja za 

srčanu insuficijenciju (FHFA).  Izabrana za člana Evropskog naučnog komiteta za HFmrEF i 

HFpEF (Srčana insuficijencija sa očuvanom i lako oslabljenom ejekcionom frakcijom)  u periodu 

septembar 2022-sept 2024. Prethodno sam u periodu 2020-2022 kao predsjednica Radne grupe za 

SI UkuBIH bila i član odbora tj "boarda" nacionalnih predstavnika za SI u HFA.  Učestvovala u 

radu Evropskog registra srčane insuficijencije-HF3.  Radna grupa za Srčanu insuficijenciju sada 

priprema  rad na QCC projektu/registru od strane HFA. Izabrana sam 2020 od strane Evropskog 

udruženja za srčanu insuficijenciju za nacionalnog eksperta za standardizaciju varijabli u 

nacionalnim registrima. Ispred radne grupe sam održala više pozvanih predavanja i predsjedavanja 



sesija na evropskim i regionalnim kardiološkim kongresima, od kojih izdvajamo pozvana 

predavanja na Internacionalnom kongresu u Azerbejdžanu 2019 i na Svjetskom kongresu srčane 

insuficijencije u Turskoj (maj 2023), predavanje na Evropskom kongresu srčane insuficijencije u 

Pragu (maj 2023), te moderiranje sesije na  Evropskom (ESC) kardiološkom kongresu u 

Amsterdamu (avgust 2023). 

Takođe RG sa mnom na čelu je organizovala pored pomenutog simpozija "srčana slabost" i 2 sesije 

SI  na prethodnom kongresu UkuBIH (kao i na prošlom).  

 Radna grupa za SI je aktuelno učesnik i internacionalnog projekta/studije "Peptides for life" koje 

organizuje HFA za zemlje Zapadnog Balkana i čiji rezultati uskoro trebaju ugledati svjetlo dana.  

Pored toga postoje i tzv HoT odnosno mladi kardiolozi ambasadori za SI unutar HFA. Ispred 

UKuBiH, tu poziciju su obnašale dr Lamija Ferhatbegović, dr Begajeta Čaušević i sada dr Milan 

Gluhović  koji su takođe vršili aktivnosti u skladu sa potrebama i zahtjevima.  Dr. Milan Gluhović 

je npr. u oktobru 2023 na  XII kongresu porodične medicine  održao predavanje o tretmanu srčane 

insuficijencije u svosjstvu mladog ambasdora za SI isl.  

                                                                                                                 Larisa Dizdarević-Hudić 


